
Ul, Baku 36, Podgorica 
*382(0) 20 6''-4 344 

info@evropdS£id.fOiTi
evropasad.comEVROPASAD!

tiKUPSTINA CHNE GOht^
PRIMUENO.

non.
KLASIPfKACfONl
{y^OJ:
VEZA:

SKUPSTINA CRNE GORE 
Predsjedniku Andriji Mandicu

BPA:

SKHAllEMl5A; I PHUOar

U skladu sa Clanom 187a Poslovnika Skupstine Crne Gore, predsjedniku Vlade Cme Gore, 
gospodinu Milojku Spajicu, postavljain sljedeie

POSLANICKO PITANJE:

Uvazeni gospodine Spajicu,

Kako ocjenjujete pregovarai^ki proces do sada i dinjenicu da posle 12 godina dolazitno u 
situaciju da mozento da dobijemo zavrsna mjerila za poglavlja 23 i 24, ali i da zatvaramo 
ostala pregovaracka poglavlja i kakva je strategija Vlade Cme Gore za nastavak itegracionih 
procesa, buduci da je put od IBAR-a do clanstva i dalje izazovan a da najveci dio posla tek 

predstoji?

Obrazlozenje:

Od poCetka pregovora Crne Gore sa EU fokus je na poglavljima 23 Pravosude i temeljna prava 
i 24 Pravda sloboda i bezbjednost, te se u tim oblastima mnogo vi§e radi i mnogo vise zadataka 
treba da se ispuni. U 12 godina na§eg pregovaranja sa EU upravo je napredak u ova dva 
poglavlja bio taj koji je izostajao, iako je svima bilo poznato da su ovo dva najzna5ajnija 
poglavlja za Crnu Goru, sto nedvosmisleno ukazuje na nedostatak jasne politicke volje da se 
proces EU integracija sustinski dogodi i okonca. Medutim, Cma Gora je od mandata 44. Vlade 
Crne Gore uspjela da prede put od najgoreg Izvjestaja o napretku u EU integracijama do 
pozitivnog Izvjestaja o ispunjenosti privremenih mjerila za poglavlja 23 i 24 (IBAR), sto je 

najveci pozitivni momenat od pocetka nasih pregovora.

Vasilije Carapii 
Poslanik
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Klub poslanika Evropa sad 
Poslanik, g-din Vasilije Carapic

POSLANICKO PITANJE

Uvazeni gospodine Spajicu,

Kako ocjenjujete pregovaracki proces do sada i cinjenicu da posle 12 
godina dolazimo u situaciju da mozemo da dobijemo zavrsna mjerila za 
poglavlja 23 i 24, ali i da zatvaramo ostala pregovaracka poglavlja i 
kakva je strategija Vlade Crne Gore za nastavak integracionih procesa, 
buduci da je put od IBAR-a do clanstva i dalje izazovan a da najveci dio 
posla tek predstoji?

ODGOVOR

Uvazeni poslanice Carapicu,

Crna Gora je uradila vise za ovih sest mjeseci, nego za prethodnih sest 
godina, poruka je iz Brisela, koju smo svi culi, a koja najbolje opisuje 
renesansu napravljenu u pregovarackom procesu. Tu da stavimo tacku 
ovog odgovora, ne bi bilo malo, ali moramo pohvaliti sve one, koji su 
neumorno radili, kako bi poslije sedam godina potpuno deblokirali 
proces i stigli do zavrsnog sprinta ka Evropskoj uniji.

Dobijanje Izvjestaja o procjeni ispunjenosti privremenih mjerila u 
poglavljima 23 i 24, cuvenog IBAR-a, pokazuje da je proces prosirenja
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ziv. Niko to nije uspio jos od Hrvatske, pa je i to jasna poruka svim 
kandidatima da postoji mogucnost napredovanja shodno zaslugama. 
Mislim da nakon posjete Briselu necu pretjerati kada kazem, da su tamo 
jednako, ili mozda cak i vise srecni zbog ovog rezultata nego mi. Crna 
Gora je ponovo predvodnica u procesu pristupanja, a nas napredak je 
podsticaj i za ostale zemlje koje teze uclanjenju u Evropsku uniju. 
Imamo generacijsku sansu da kompletiramo proces i nemamo nikakav 
izgovor da je propustimo.

Iskoristicu ovu priliku da se zahvalim svima vama u Skupstini, sto ste 
dali veliki doprinos da dobijemo IBAR i time pokazali da ovaj proces ne 
smije i nece vise nikada biti podreden partijskim i drugim interesima, 
jer EU je ono sto ogromna vecina gradana zeli.

Ovo je istorijski trenutak za Crnu Goru i plod je rada ne sarao ove Vlade 
vec cjelokupne administracije koja je na tehnickom, politickom i 
diplomatskom nivou duze od deceniju radila u ovom cilju. I jos jednom 
veliko hvala njima, nasim tihim herojima!

Kada pominjemo poglavlja 23 i 24, moram naglasiti da godinama nije 
bilo nikakvog pomaka, za to je falilo politicke volje. Vladavina prava je 
pricritet svih prioritet ove Vlade, a to je najvazniji segment i centralna 
tacka citavog integracionog procesa. Postignuti napredak u tim 
oblastima je ogroman, ali mora biti tek pocetak, jer sada kada smo 
povratili povjerenje zemalja EU, ne smijemo nicim ugroziti savrsenu 
poziciju koju imamo da im se pridruzimo.

Kao sto je poznato, uspjesnom saradnjom Skupstine i Vlade, u svega par 
mjeseci kompletiran je sastav Ustavnog suda i Sudskog savjeta, te 
izabran vrhovni drzavni tuzilac, sto je ojacalo borbu protiv kriminala i 
korupcije na visokom nivou. Procesuirani su odredeni javni 
funkcioneri, osujecene znacajne kriminalne grupe i uhapseni uticajni 
pojedinci iz kriminalnog miljea. Dodatno, u posljednjih mjesec dana 
obavljen je zavidan posao na ispunjenju obaveza na zakonodavnom i 
strateskom planu u kontekstu neispunjenih privremenih mjerila u 
poglavljima 23 i 24, koje su direktno uslovljavale dobijanje IBAR-a.

Ovo je jasan pokazatelj napretka koji je bio neophodan za uspjesan 
nastavak pregovora. Uclanjenje Crne Gore u EU sada se cini
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neizbjeznim, a na nama je da odredimo dinamiku daljeg djelovanja, u 
prvom redu kroz odrzavanje politicke stabilnosti i odlucnosti da 
upjesnu pricu privedemo kraju. Svjesni da ulazimo u finalnu, veoma 
zahtjevnu fazu pregovora, nas plan za buduce djelovanje ostaje jasan, 
ambiciozan, ali i veoma realan - da sve raspolozive kapacitete 
usmjerimo na ispunjenje evropske agende kako bi se Crna Gora do 
2028. pridruzila porodici evropskih zemalja.

Konkretno, u oblasti vladavine prava, putokaz buduceg djelovanja su 
zavrsna mjerila data kroz revidiranu Zajednicku poziciju EU za 
poglavlja 23 i 24, a fokus je svakako na nastavku obracuna sa visokom 
korupcijom i organizovanim kriminalom, sa akcentom na adekvatan 
odgovor pravosuda.

ovu

U odnosu na ostala poglavlja, nakon IBAR-a dobijamo priliku da 
nastavimo sa procesom zatvaranja, sto smo cekali punih sedam godina. 
Za vise mjerila postoji interna spremnost, medutim u tom dijelu nas 
ceka veliki posao finalizadje procesa, ali vjerujem da nasa 
administracija ima kapacitete, a sada i dodatan motiv da jos marljivije 
obavlja posao, kako bi osigurali evropsku perspektivu buducim 
generacijama.

26. jun je bio vazan, istorijski dan, ali ajde da svaki naredni bude jos 
bitniji, da zajednicki radimo jace i vec 2028. postanemo 28. clanica. 
Crna Gora to zasluzuje, nasi gradani to od nas ocekuju!

S postovanjem,

rPREDSJEDNIK
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